

## الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي

بلغراد (صربيا) 17-13 تشرين الأول/أكتوبر 2019



C-II/141/A. 1

12حزيران / يونيو 2019

اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة والتمويل والتجارة

## مشروع جدول الأعمال

- 1. إقرار جدول الأعمال
- 2. الموافقة على المحضر الموجز لدورة اللجنة التي عُقدت ضمن إطار الجمعية العامة الـ140 للاتحاد البرلماني الدولي في الدوحة
- 3. المساهمة البرلمانية في مؤتمر الأمم المتحدة المعني بتغير المناخ للعام 2019 (الدورة الخامسة والعشرون لمؤتمر الأطراف):

سيعقد اجتماع برلماني يشارك في تنظيمه الاتحاد البرلماني الدولي وبرلمان شيلي بالتزامن مع الدورة الخامسة والعشرين لمؤتمر الأطراف. وسيتم إطلاع اللجنة على الترتيبات العملية للاجتماع. وبعد ذلك يتبادل أعضاء اللجنة وجهات النظر حول مسودة الوثيقة الختامية.

4. مناقشة حول موضوع تطبيق نظم الرقمنة والاقتصاد الدائري لتحقيق أهداف التنمية المستدامة، لاسيما تلك المسؤولة عن الاستهلاك والإنتاج:

سيتم تنظيم هذه المناقشة حول موضوع قرار اللجنة المتوقع اعتماده في الجمعية العامة الـ142، في ربيع عام 2020. وستزود المناقشة المقررين بالمعلومات الأولية حول كيفية تناول البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي لهذه المسألة.



# 5. متابعة قرار الاتحاد البرلماني الدولي نحو تحقيق تنمية قادرة على التكيف مع المخاطر: مراعاة الاتجاهات الديمغرافية، والقيود الطبيعية:

في العام 2014، اعتمد الاتحاد البرلماني الدولي القرار "نحو تحقيق تنمية قادرة على التكيف مع المخاطر: مراعاة الاتجاهات الديمغرافية، والقيود الطبيعية". وستعقد اللجنة حلقة نقاش من أجل البحث في كيفية متابعة أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي لهذا القرار ومن أجل تبادل الممارسات الجيدة من خلال المشاركة البرلمانية في هذا المجال.

#### 6. انتخابات المكتب

سوف تملأ الشواغر الحالية في المكتب، بناءً على مقترحات من المجموعات الجيوسياسية.

#### 7. ما يستجد من أعمال.





# 141<sup>st</sup> IPU Assembly

#### Belgrade (Serbia) 13-17 October 2019



Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade C-II/141/A.1 12 June 2019

### **Draft agenda**

- 1. Adoption of the agenda
- 2. Approval of the summary record of the Committee's session held at the 140<sup>th</sup> IPU Assembly in Doha
- 3. Parliamentary contribution to the 2019 UN Climate Change Conference (COP 25)

A Parliamentary Meeting co-organized by the IPU and the Parliament of Chile will take place in conjunction with COP 25. The Committee will be briefed on practical arrangements for the meeting. Committee members will then exchange views on a draft outcome document.

4. Debate on the theme of *Mainstreaming digitalization and the circular* economy to achieve the SDGs, responsible consumption and production

This debate will be organized around the theme of the Committee resolution that is expected to be adopted at the 142<sup>nd</sup> Assembly in spring 2020. The debate will provide the co-Rapporteurs with initial information about how IPU Member Parliaments approach this issue.

5. Follow-up to the IPU resolution *Towards risk-resilient development:*Taking into consideration demographic trends and natural constraints

In 2014 the IPU adopted the resolution *Towards risk-resilient development: Taking into consideration demographic trends and natural constraints.* The Committee will hold a panel debate to examine how IPU Members have followed up on this resolution and to share good practices from parliamentary engagement in this area.

6. Elections to the Bureau

The Committee will fill the existing vacancies on the Bureau, based on proposals from the geopolitical groups.

7. Any other business